
P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniu  22.02.2021 r. o  godz. 15.00 

w  Miejskim Ośrodku Kultury  w Łazach ul. Tadeusza Kościuszki 5. 

 

Listy obecności w załączeniu. 

Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach – powiedziała,   że           
w związku z zaistniałą sytuacją w kraju dot. COVID-19 zarządza się możliwość 
uczestniczenia przez Radnego we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej          
w Łazach za pomocą środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb 
obradowania). 
 
Nieobecni Radni - usprawiedliwieni 
- Radna Edyta Wójcik 
 - Radna Justyna Snopek  
 - Radny Zenon Głąb  
 
Radni biorący udział w posiedzeniu w zdalnym trybie obrad: 
 
- Krzysztof Furman 
- Justyna Kośmida 
- Wiesława Majczak 
- Marta Grzesica 
- Antoni Flak 
 
Pozostali Radni osobiście uczestniczyli w posiedzeniu Komisji. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady Anna Staniaszek otwarła posiedzenie, powitała 

przybyłych i poinformowała, że tematem  jest:  

1. Analiza i zaopiniowanie materiałów na sesje Rady Miejskiej w Łazach. 
2. Sprawy bieżące i różne. 

Radni Rady Miejskiej w Łazach jednogłośnie przyjęli porządek obrad 
posiedzenia Komisji. 

Ad.1. 

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak 

poniżej: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie : zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy 

Łazy na lata 2021-2031. 

 



Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy powiedziała, że niniejszą uchwałą umieszcza się    
w wykazie przedsięwzięć dwa zadania realizowane ze środków unijnych: 
 
1. Kształtowanie kompetencji kluczowych i umiejętności uniwersalnych uczniów ze 
szkół podstawowych Gminy Łazy - zadanie planowane do realizacji w latach            
2021-2022 o łącznej wartości 1.209.400,00 zł. 
 
2.Rozwój  usług społecznych skierowanych do dzieci, młodzieży i rodzin w Gminie 
Łazy - zadanie planowane do realizacji w latach 2021-2023 o łącznej wartości 
1.165.301,00 zł. 

 
oraz dokonuje się korekty limitu zobowiązań dla przedsięwzięć:  
 
1.Cinderella then and now - Discovering values (...) z kwoty 80.038,58 zł do kwoty 
84.038,58 zł. 

 
2. Przebudowa Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych w Łazach     
z kwoty 235.641,00 zł na 235.642,00 zł. 

 
Radna Renata Supernak poprosiła o przybliżenie czego będą dotyczyły w/w projekty 

tj. „Kształtowanie kompetencji kluczowych i umiejętności uniwersalnych uczniów ze 

szkół podstawowych Gminy Łazy” i „Rozwój  usług społecznych skierowanych do 

dzieci, młodzieży i rodzin w Gminie Łazy” oraz aby Pani Agnieszka Perkowska 

omówiła je na sesji. 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie (6 głosów za)  zaopiniowała 

projekt uchwały   w sprawie: uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Łazy na lata     2021 -2031. 

 

2. Podjęcie uchwały w sprawie : zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Łazy na rok 

2021. 

Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy powiedziała, że niniejszą uchwałą proponuje się: 
 
1. zwiększyć plan dochodów budżetu o 1.287.019,00 zł z tytułu planowanych dotacji 
na realizację zadań finansowanych ze środków unijnych: 
- „święto smalcu" (projekt niezrealizowany w roku ubiegłym przez sołectwo Skałbania)          
5.500,00 zł, 
- "Kształtowanie kompetencji kluczowych i umiejętności uniwersalnych uczniów ze            
szkół podstawowych Gminy Łazy" - 852.000,00 zł, 
- "Rozwój usług społecznych skierowanych do dzieci, młodzieży i rodzin w Gminie 
   Łazy" - 429.519,00 zł. 
 
2. zwiększyć plan wydatków budżetu o 1.582.019,00 zł z przeznaczeniem na: 
- realizację projektów realizowanych ze środków unijnych w kwotach jak powyżej kwoty 
dochodów: święto smalcu - 5.500,00 zł , rozwój usług społecznych - 429.519,00 zł, 
kształtowanie kompetencji (...) - 852.000,00 zł, 
- zwiększenie planu wydatków na przebudowę OSP Niegowonice o 165.600,00 zł, 
- zwiększenie planu wydatków na przebudowę PSZOK w Łazach o 129.400,00 zł, 
3. zwiększyć planowany niedobór budżetu o 295.000,00 zł, 



4. zwiększenie niedoboru sfinansować niewykorzystanymi środkami w roku ubiegłym 
(środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych), 
5. zwiększyć planowane przychody o 295.000,00 zł z tytułu jak powyżej. 
 
Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 
 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie (6 głosów za) zaopiniowała  

projekt uchwały  w sprawie: zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Łazy na rok 

2021. 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie „Aktualizacji projektu założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energie elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Łazy”. 

Paweł Syrek przedstawiciel firmy ALTIMA z siedzibą w Katowicach powiedział, że 

dokument projektu aktualizacji do planu zaopatrzenia w ciepło, energie elektryczną         

i paliwa gazowe jest obowiązkowy dla każdej Gminy i musi być on aktualizowany co    

3 lata.  

Na etapie konsultacji społecznych przedmiotowego Projektu założeń wpłynęły wnioski 

mieszkańców dotyczące włączenia Sołectwa Hutki Kanki do istniejącej sieci gazowej 

oraz gazyfikacji miejscowości Hutki Kanki. Po przeanalizowaniu projektu  dotyczącym 

planu rozwoju sieci gazowej Polska Spółka Gazownictwa Sp. z o.o nie przewidziała 

rozbudowy sieci gazowej na terenie wyżej wymienionego sołectwa. 

Rekomenduje się wystąpienie Gminy odrębnym pismem do zarządcy sieci                        

o określenie warunków technicznych i opłacalności ekonomicznej rozbudowy sieci 

gazowej w sołectwie Hutki Kanki. 

Należy podkreślić, iż ustalenia niniejszej Aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia    

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Łazy wskazują, iż nie 

zachodzi konieczność sporządzenia Planu zaopatrzenia w ciepło, energię i paliwa 

gazowe, zgodnie z zapisami art. 20 Ustawy Prawo energetyczne, ponieważ 

mieszkańcy nie są pozbawieni wszelkich nośników energii a tylko jednego z nich. 

Dokument aktualizacji  został pozytywnie zaopiniowany przez Marszałka 

Województwa oraz przeprowadzone zostały  konsultacje z  ościennymi Gminami             

i dokument jest gotowy do procedowania przez Radnych. 

Joanna Popczyk  - Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej                        

i Ochrony Środowiska powiedziała, że wpłynęły dwa wnioski: pierwszy wniosek od 

mieszkańców Hutek Kanek i drugi wniosek od Sołtysa Hutek Kanek. Wnioski te  

dotyczyły gazyfikacji Hutek Kanek . 

Wnosi się o nieuwzględnienie tych wniosków ze względu na fakt iż: 

1) Gmina Łazy wystąpiła do spółki gazowniczej w przedmiocie gazyfikacji sołectwa 

Hutki Kanki 



2) Mieszkańcy miejscowość Hutki-Kanki nie posiada na dzień dzisiejszy 

możliwości skorzystania z sieci gazowej, co nie zmienia faktu, ze teren ten nie 

jest wykluczony z dostępu do energii elektrycznej i cieplnej (zaopatrzenie            

w energię elektryczną, możliwości korzystania z indywidualnych źródeł ciepłą 

opalanych np.: węglem czy peletem). Obecnie zgodnie z informacją uzyskaną 

od zarządcy sieci gazowej, miejscowość ta nie została ujęta w najbliższym 

planie rozbudowy sieci. Jednocześnie Spółka informuje, iż rozbudowa sieci 

gazowej przez PSG Sp. z o.o realizowana jest na bieżąco w miarę zgłaszanych 

potrzeb w ramach procesu przyłączeniowego, a wszelkie inwestycje 

przyłączeniowe na w/w terenach (obszar gminy) będą realizowane w miarę 

występowania przyszłych potencjalnych odbiorców o warunki techniczne 

podłączenia do sieci gazowej i spełnienia warunku opłacalności ekonomicznej. 

 

Radna Renata Supernak zapytała, dlaczego dla Gminy Łazy nie zachodzi konieczność 

sporządzenia planu zaopatrzenia w ciepło, energię i paliwa gazowe, zgodnie                    

z zapisami art. 20 Ustawy Prawo energetyczne, który stanowi, iż dokument ten ma 

obowiązek zostać opracowany „w przypadku, gdy plany przedsiębiorstw 

energetycznych nie zapewniają realizacji założeń”.  

Pan Paweł Syrek odpowiedział , że Plan zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną     

i paliwa gazowe przygotowuje się tylko i wyłącznie w przypadku jeżeli na jakieś części 

gminy albo na całej jej terytorium nie ma dostępu do nośników energii.  Miejscowości 

Hutki Kanki ma dostęp do energii elektrycznej i cieplnej lecz nie ma dostępu tylko do 

jednego nośnika – paliwa gazowe. Polska Spółka Gazownictwa Sp. z o.o nie 

przewidziała rozbudowy sieci gazowej co nie zmienia faktu iż w przyszłym roku plan 

ten może ulec zmianie. 

 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (3 głosy za) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie „Aktualizacji projektu założeń do planu zaopatrzenia                 

w ciepło, energie elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Łazy”. 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie : „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łazy w 2021 roku."  

 

Joanna Popczyk  –  Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej                      

i Ochrony Środowiska powiedziała, że Rada Miejska corocznie do dnia 31 marca 

przyjmuje w drodze uchwały "Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łazy", w którym określa 

realizację zadań zapisanych w art. 11a ust. 2 i ust. 5 ww. ustawy o ochronie zwierząt, 

obejmującego: 

1. Zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt. 



2. Opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym dokarmianie. 

3. Odławianie bezdomnych zwierząt. 

4. Obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt. 

5. Poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt. 

6. Usypianie ślepych miotów. 

7. Wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt               

gospodarskich. 

8. Zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń       

drogowych z udziałem zwierząt. 

9. Finansowanie Programu. 

Gmina Łazy ma podpisaną umowę z : 

- Schronisko dla zwierząt w Zawierciu na odławianie bezdomnych zwierząt,  

- Pani Magdalena Kubiak „MAG-VET” weterynaryjna opieka nad zwierzętami, 

- Paweł Bereda z Wysoki opieka nad zwierzętami z gospodarstw domowych. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska pozytywnie (3 głosy za) 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie : „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łazy   

w 2021 roku."  

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu w/w projekt 

uchwały zaopiniowała pozytywnie większością głosów jest pozytywna (2 głosy 

za, 1 głos wstrzymujący). 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: przekazania do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków.  

Ilona Pelon – Sekretarz Gminy wyjaśniła: 

Nowelizacja Prawa budowlanego z 13 lutego 2020 r. zmieniła istotnie zasady 

przyłączania obiektów budowlanych do sieci wodociągowych i kanalizacyjnych. 

Pociąga to za sobą konieczność dostosowania regulacji obowiązujących w Gminie 

Łazy do aktualnych przepisów prawa w postaci regulaminu dostarczania wody                  

i odprowadzania ścieków. 

Procedura uchwalania regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków jest 

dwuetapowa. 



W pierwszej kolejności Rada na podstawie projektów regulaminów opracowanych 

przez przedsiębiorstwa wodociągowe opracowuje projekt i przekazuje go do 

zaopiniowania organowi regulacyjnemu tj. Regionalnemu Zarządowi Gospodarki 

Wodnej w Gliwicach. Organ regulacyjny przedstawia opinię w terminie jednego 

miesiąca. W drugim etapie po przedstawieniu opinii RZGW Rada może uchwalić 

regulamin jako obowiązujący akt prawny. 

Do Urzędu Miejskiego w Łazach wpłynął projekt Regulaminu opracowany przez 

Promax Sp. z o.o. 

Przedmiotowa uchwała uruchamia pierwszy etap procedowania tj. opiniowanie przez 

organ regulacyjny. Po uzyskaniu opinii Rada będzie mogła zając się projektem 

merytorycznie. 

Przekazanie projektu do RZGW nie jest czynnością wyłącznie techniczną i konieczne 

jest podjęcie uchwały w tej sprawie. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji.  

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (3 głosy za) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie przekazania do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków.  

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze 

Wojewody Śląskiego . 

Ilona Pelon – Sekretarz Gminy poinformowała, że w listopadzie 2020 r. Rada 

Miejska w Łazach podjęła uchwałę w sprawie „ Programu współpracy Gminy Łazy 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienianymi w art.3 ust.3 

ustawy z dnia 24.04.2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

rok 2021.” W dniu 31.12.2020 r. otrzymaliśmy Rozstrzygnięcie Nadzorcze,                

w którym   Wojewoda stwierdził nieważność, w całości Uchwały Rady Miejskiej          

w Łazach Nr XX/126/2020    z 26 listopada 2020 r. w w/w sprawie.  

Dodała, że Wojewoda w Rozstrzygnięciu Nadzorczym powołał się na dwie 

przesłanki: 

- uchwała nie zawiera wyczerpującej informacji o przebiegu i formie konsultacji tej 

uchwały, 

- w uchwale jest zawarty zapis „w szczególności” , czyli otwarty katalog, powtórzony 

za ustawodawcą, a gmina nie może formułować takiego katalogu otwartego. 

Pani Sekretarz powiedziała, że nie zgadzamy się ze stanowiskiem organu 

nadzorczego, gdyż Rozstrzygnięcie  Nadzorcze narusza: 



1) art. 91 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym poprzez 

wydanie rozstrzygnięcia nadzorczego z uchybieniem terminu wskazanego w tym 

przepisie; uchybienie powstało wskutek wadliwego doręczenia rozstrzygnięcia tj.    

z pominięciem pełnomocnika, 

2) art. 171 ust. 1 Konstytucji RP w związku z art. 12 i 19 ustawy o wojewodzie             

i administracji rządowej w województwie poprzez pominięcie podpisu Wojewody na 

rozstrzygnięciu, 

3) art. 5a ust. 4 pkt 4 i 10 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie poprzez uznanie, że uchwała winna zawierać 

informacje o tym, że w toku konsultacji z organizacjami pozarządowymi nie 

zgłoszono żadnych uwag i opinii. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie pozytywnie (3 głosy za) 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie 

nadzorcze Wojewody Śląskiego.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

Ilona Pelon – Sekretarz Gminy powiedziała, że dnia 11 grudnia 2020 roku do Rady 

Miejskiej w Łazach wpłynęła petycja dotycząca wezwania Rady Miejskiej w Łazach do 

pilnego podjęcia uchwały w sprawie uznania za niedopuszczalne jakiekolwiek 

działania władz międzynarodowych, krajowych czy lokalnych wykluczające społecznie 

mieszkańców Gminy Łazy z powodów rasowych, religijnych, medycznych czy 

sanitarnych oraz uznania za zasadne i nieodzowne by Rząd RP uzyskał pisemne 

gwarancje ze strony producentów szczepionek na COVID - 19, że w przypadku 

jakichkolwiek powikłań gotowi są oni przyjąć i ponieść wszelkie koszty prawne                   

i finansowe wystąpienia niepożądanych odczynów poszczepiennych. 

Petycja ta była przedmiotem obrad Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

w Łazach w dniu 18.01.2021 roku. Komisja wnioskuje o negatywne rozpatrzenie przez 

Radę Miejską w Łazach petycji, gdyż rada gminy może podejmować uchwały                  

w granicach zadań gminy, a zatem w sprawach publicznych o znaczeniu lokalnym, 

niezastrzeżonych ustawami na rzecz innych podmiotów. 

Głosowanie w w/w sprawie odbędzie się na sesji w dniu 24.02.2021 r. 

 

Ad. 2. 

W sprawach różnych Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach 

zapoznała Radnych z korespondencją jaka wpłynęła do Rady w okresie 

międzysesyjnym.  

Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady. 



Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach poinformowała, że 

podczas odbioru śmieci bardzo często uszkadzane są pojemniki i należy firmie zwrócić 

na to uwagę. 

Również zawnioskowała o naprawę nawierzchni ul. Szkolnej w Łazach ponieważ jest 

bardzo zły stan drogi. 

Radna Renata Supernak zawnioskowała o naprawę nawierzchni ul. Fabrycznej              

w Łazach ze względu na zły stan drogi. Również zapytała o poczekalnię dworcową        

w Łazach dlaczego jest zamknięta po godz. 16.00. 

Pan Maciej Kaczyński – Burmistrz Łaz odpowiedział, że ograniczenie otwarcia 

poczekalni dworcowej w Łazach wynika z braków kadrowych PKP ponieważ pracownik 

jest na zwolnieniu lekarskim. Wystąpiliśmy z pismem do PKP o wyjaśnienia tej sytuacji. 

Burmistrz Maciej Kaczyński poinformował , że od 1 marca br. na ul. Pocztowej 14           

w Łazach w Wydziale Gospodarki Komunalnej, Lokalowej i Ochrony Środowiska tut. 

Urzędu będą przyjmowane wnioski na dofinansowanie wymiany kotłów grzewczych 

oraz ze względu na pandemię wirusa nie będzie udostępniony budynek jako 

poczekalnia. 

Radna Wiesława Majczak ponownie zgłosiła iż, ul. Nowa w Wysokiej jest ciągle 

zalewana i zalewane są również posesje i budynki  mieszkańców. Spytała również czy 

planowane są  podwyżki dla pracowników obsługi szkół i kiedy mieszkańcy będą mogli 

korzystać z przystanku na ul. Częstochowskiej w Łazach. 

Odpowiedzi na pytania Radnej udzielił Maciej Kaczyński- Burmistrz Łaz. 

- poinformował, że Sołtys Henryk Sobieraj również zgłaszał kwestię zalanej drogi             

i w związku z tym odbędzie się wizja w  terenie pracowników tutejszego urzędu. 

- powiedział , że przystanek na ul. Częstochowskiej ma być oddany do użytku w drugiej 

połowie marca br. 

- powiedział, że  jeżeli chodzi o podwyżki dla pracowników obsługi szkół jako Gmina 

nie planujemy podwyżek w Oświacie. Jeżeli Dyrekcja szkół zaplanowała w swoim 

budżecie podwyżki to będą mogli pracownicy je otrzymać.  

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokół sporządził Iwona Kurzeja                                             Przewodnicząca  

                                                                                              Rady Miejskiej w Łazach 

                                                                                                      Anna Staniaszek 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 


